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Učimo od drugih, povezujemo se s najboljima  Piše: S. Marušić

U organizaciji Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i športa 
i uz prisutnost ministra, prof. 
dr. Dragana Primorca u Splitu 
je od 1. do 4. listopada održana 
konferencija „Povećanje suradnje 
između SAD-a i Hrvatske u 
informacijskoj i komunikacijskoj 
tehnologiji, biotehnologiji i 
farmaceutskoj industriji“ kojoj 
je cilj poboljšanje znanstvene i 
gospodarske suradnje između 
SAD-a i Hrvatske te povećanje 
ulaganja u Hrvatsku na području 
biotehnologije, informatičke i 
farmaceutske industrije. 

Konferencija je izazvala interes 
profesionalnih krugova i javnosti. 

Na konferenciji je sudjelovao niz 
eminentnih stručnjaka, investitora, 
svjetskih medicinskih autoriteta, državnih 
dužnosnika kao i predstavnika dobavljača 
proizvoda, rješenja i usluga iz navedenih 
industrija. Kao važan sudionik konferencije 
sudjelovao je i David Wetherell, jedan od 
pionira internetske industrije u SAD-u, 
kojeg su svjetski mediji prozvali Internet 
evangelistom, čiji je trenutačni poslovni 

angažman posebno zanimljiv zato što u 
brojnim investicijama povezuje ICT sektor s 
biotehnološkim. 

Mr. sc. Gordana Kovačević, predsjednica 
naše kompanije održala je plenarno 
izlaganje na temu istraživanja i razvoja u 
informacijsko-komunikacijskoj industriji u 
Hrvatskoj u kojem je ujedno dala naznake 
globalnih trendova u ovom području i 
industriji samoj. Posebno je naglasila važnost 
informacijsko-komunikacijske industrije 
za razvoj društva i boljeg života čovjeka. 
Bila je to i prilika da se iskustva Ericssona 
Nikole Tesle u području istraživanja i razvoja 
prezentiraju pred eminentnim skupom. O 
ovom dijelu svojega izlaganja G. Kovačević 
potvrdila je da istraživanje i razvoj čine 
temelj konkurentnosti same informacijsko-
komunikacijske industrije te preduvjet 
njenoga značajnoga utjecaja na regionalnoj 
i globalnoj sceni. Prezentacija predsjednice 
kompanije, koja je, dakle, sadržavala i 
cjelovit navod osnovnih elemenata uklapanja 
naših istraživačko-razvojnih aktivnosti 
u globalne napore korporacije Ericsson, a 
samim tim i utjecaj na svjetske trendove u 
području cijele industrije izazvala je veliki 
interes prisutnih sudionika. Konkretno 
ukazivanje na primjere dobre kompanijine 

prakse, poput projekta implementacije 
integriranog informacijskog sustava 
primarne zdravstvene zaštite te dizajna 
SIP protokola, dodatno je potaklo sudionike 
skupa na promišljanje mogućnosti 
interdisciplinarnoga međudjelovanja 
pojedinaca, različitih interesnih i 
stručnih grupa te društva u cjelini s 
ciljem unaprjeđenja globalnoga životnoga 
standarda. Bio je to pravi početak za brojne 
diskusije i razmjene mišljenja do kojih je 
došlo u odvojenim sastancima ili tijekom 
rada konferencije. Kao posebno zanimljivo 
navodimo da je predsjednica naše kompanije 
u više navrata razgovarala i s Davidom 
Wetherellom koji je pokazao veliko zanimanje 
za postignuća Ericssona Nikole Tesle te je to 
u više navrata pozitivno komentirao.

Važan dio konferencije bio je posvećen 
povezivanju navedenih industrija na 
području e-zdravstva pa je tom aspektu 
bio posvećen i okrugli stol pod nazivom 
“Povezivanje IT-a, zdravstva i farmaceutske 
industrije” na kojem je našu kompaniju 
zastupao dr. sc. Darko Huljenić, savjetnik 
direktora našeg razvojno-istraživačkog 
instituta i menadžer za razvoj kompetencija. 
I u ovoj prigodi je primjer našeg integriranog 
informacijsko sustava za PZZ bio najvažnija 
točka razgovora jer upravo je takva složena 
integracija na nacionalnoj razini ili na 
razini pojedinih država ono što nedostaje u 
američkom e-zdravstvu.  

   

Povezivanje industrija, znanja i vrijednosti

David Wetherell bio je tijekom 
skupa veoma traženi sugovornik. 
On je, međutim razgovarajući s 
Gordanom Kovačevič, pokazao 
poseban interes za Ericssonova 
rješenja u domeni e-zdravstva. 
Evo što je o tomu izjavio za 
jednu domaću TV kuću:

„Ericsson je dizajnirao sjajno rješenje 
(Mobile Health) za nenametljivo 
praćenje vitalnih životnih funkcija: 
krvnoga tlaka, zasićenosti organizma 
kisikom, pulsa ili temperature. 
Ono što je posebno zanimljivo u 
ovom slučaju je činjenica da se 

podaci o ovim vitalnim funkcijama 
mogu putem mobilnih komunikacija 
brzo i prenijeti na nadležna mjesta, 
vašem liječniku, podaci se mogu 
pohraniti, mogu se statistički 
analizirati, i to čak i na razini cijele 
nacije. Uz sve veći broj starijih 
stanovnika u svijetu, posebice u 
razvijenim zemljama, rješenja poput 
ovoga postat će sve popularnija. 
Danas ima puno starih ljudi koji 
žive sami i koji nemaju koga moliti 
za pomoć. Ovaj sustav upravo to 
omogućuje – da nenametljivo prati 
zdravlje ljudi te da osigura da onima 
kojima treba, pomoć brzo stigne.“

Ministar, prof. dr. Dragan Primorac 
otvorio je konferenciju


